
 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 4 (L 125), som Folketingets 

Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren den 8. april 2024. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Anne Valentina Berthelsen (SF). 

 

Spørgsmål nr. 4:  

”Hvornår vurderer ministeren, at ventetiden ikke længere er acceptabel, og vil der i 

så faldt være konsekvenser for kommuner som har lange ventetider? ” 

 

Svar: 

 

Jeg kan henvise til besvarelse af SUU L 125 spm. 3. Derudover kan jeg oplyse, at 

ambitionen med etableringen af det lettilgængelige behandlingstilbud er, at det skal 

forkorte tiden fra, at børn og unge oplever symptomer på psykisk mistrivsel til, at den 

rette behandling igangsættes. Etableringen af det lettilgængelige behandlingstilbud 

skal dermed være med til at styrke den tidlige indsats, og hjælpe de alt for mange 

børn og unge med psykisk mistrivsel og tegn på psykisk lidelse, som desværre på 

nuværende tidspunkt oplever, at blive hjulpet for sent eller modtage utilstrækkelig 

hjælp.  
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